1. Record Nr.

Autore
Titolo

Pubbl/distr/stampa
ISBN

Descrizione fisica
Altri autori (Persone)

Soggetti

Lingua di pubblicazione
Formato
Livello bibliografico

Sommario/riassunto

UNINA9910418027003321
Heuzé Djallal G

Des Intouchables aux Dalit : Les errements d’'un mouvement de
libération dans I'lnde contemporaine / / Djallal G. Heuzé

Paris, : Institut Francgais de Pondichéry, 2019
979-1-03-654983-0

1 online resource (143 p.)
DeliégeRobert

Dalits - Political activity
Social movements - India
Classism - India

Francese
Materiale a stampa
Monografia

En Inde, le terme de Dalit est revendiqué par ceux que I'on dénommait
les Intouchables. lls ont créé un mouvement d’émancipation qui
connait en ses marges d’;inquiétantes crispations. En témoigne I
engagement d'une revue qui s’est attribuée en 1981 le titre de Dalit
Voice, la Voix des Dalit. Militant contre le systeme de castes et pour I
égalité statutaire, cette revue, influente au sein de la petite élite issue
des basses castes, constitue un exemple remarquable de la dérive d'un
discours de dominés glissant vers la haine de I'Autre, et vers un
fantasme de domination. In India, the term Dalit is claimed by those
who were earlier called untouchables. They have created a movement
of emancipation that reveals worrying tensions on its margins. The
campaign of a journal that, in 1981, took on the title of Dalit Voice,
bears testimony to this fact. Agitating against the caste system and for
statutory equality, this journal, which is influential among the small
elite originating from the lower castes, constitutes a remarkable
example of the drift in the discourse of the oppressed towards a hatred
of the Other and a fantasy of domination. By shedding light on this
little-known face of contemporary India, this book makes a
fundamental contribution to the understanding of the communal
question in the subcontinent.






